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Bestyrelsesmøde 15. juni 2023 
Danmarksgade 8, 6500 Vojens 
Start kl. 19:00 Slut kl. 21.15 

Referat 
  

Mødeleder: Karl Posselt  

Deltagere: Karl Posselt  

 Anne-Marie Hundebøl 

 Solveig Larsen 

 Calle Simonsen 

 Kurt Hansen  

 René Holm 

 Lisa Nielsen – suppleant 

Fraværende: Ditte O’Neill 

 Frank Thomsen – suppleant 

 Lene Bitsch Bierbaum – byrådsmedlem 

 Preben Holmberg – byrådsmedlem 

 Finn Lykkeskov – byrådsmedlem 

 Marie Skødt – byrådsmedlem 

 Tina Rosenkilde Hansen – byrådsmedlem 

 Jens Friis Felber – byrådsmedlem 

 Bitten Jensen – kommunal repræsentant 

Referent: Anne-Marie Hundebøl og Karl Posselt 
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11. Evt. (5 min.) ........................................................................................................................................... 6 

 

1. Orientering fra bestyrelsesmedlemmer (25 min.) 
Sagsfremstilling:  

Der orienteres mundtligt om status på igangværende / gennemførte / kommende projekter   

- De unge på Vojens Banegård 

- Dialogmøde med Land- og Byudviklingsudvalget den 20. april 2023 i Gram (bilag) 

- Borgerprojekter 

- Videofilm om Vojens 

- Sangvandring i Vojens den 13. april 2023 

- Vedligeholdelse af Jegerup Kirkesti 

- Aftale mellem Haderslev Kommune og Haderslev Erhvervsråd (bilag - 

https://www.haderslev.dk/umbraco/api/prepare/downloaddocument/?documentid=8108f2d6-2a6d-4024-

828e-6d81068f1af9) 

- Bænke på legeplads ved Hermodsvang 

 

Indstilling:  

Orienteringen tages til efterretning.  

Beslutning:  

Ungeudvalget (Haderslev Kommune) arbejder med sagen om et værested for de unge. Forventes på politisk 

dagsorden efter sommerferien. 

Det er svært at få borgerprojekter i gang. Prøver igen til næste år.  

Hensættelse til videofilm på 40.000 kr. tilbageføres, til der tages anden beslutning, da der privat er lavet en 

film om Vojens finansieret af sponsormidler.  

Vedligeholdelse af Jegerup Kirkesti afventer tilbagemelding fra Haderslev Kommune. Der er sat nye 

Hærvejsskilte op. 

HER-aftalen blev drøftet. Der er afsat 720.000 kr. til aktiviteter i Haderslev, Gram og Vojens, men formål og 

fordeling er ikke tydeligt beskrevet.  

Alle relevante parter ift. klargøring af julestjerner m.m. skal bringes sammen, så aftaler og arbejdsfordeling 

kan komme på plads i god tid, før julebelysningen skal op igen. Karl Posselt tager initiativ til dette.  

Der mangler voksenbænke på legeplads på Hermodsvang. Tidligere bænke er fjernet. Karl Posselt kontakter 

grundejerforeningen om forholdet.  

 

Orienteringen taget til efterretning.  

 

 

2. Økonomi (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

https://www.haderslev.dk/umbraco/api/prepare/downloaddocument/?documentid=8108f2d6-2a6d-4024-828e-6d81068f1af9
https://www.haderslev.dk/umbraco/api/prepare/downloaddocument/?documentid=8108f2d6-2a6d-4024-828e-6d81068f1af9
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Orientering om økonomien samt overblik over disponerede midler. 

Indstilling:  

Orientering tages til efterretning. 

Beslutning:  

Orientering taget til efterretning.  

 

3. Ansøgning, borgerprojekt (5 min.) 
Sagsfremstilling: 

Grundejerforeningen Ryle- Hjejlevej søger om 3.000 kr. til 2 bord-/bænkesæt til det offentligt tilgængelige 
fællesareal på Hjejlevej. 
 
Foreningen søgte også til et borgerprojekt i 2022 og fik da bevilget 10.000 kr. fra Forum Vojens. 
Indstilling:  
 
Der tages stilling til ansøgningen ud fra borgerprojektkriterierne og den tidligere bevilling. 
 
Beslutning: 
 
Ansøgning på 3.000 kr. imødekommes. De nye møbler forsynes med Forum Vojens- sponsorskilt 
 
Bilag: Ansøgning-borgerprojekt-2023 
 

4. Ansøgning – stiprojekt (10 min.) 
Sagsfremstilling:  

En aktivitetsgruppe, der tegnes af Karsten Gram og Torben Skødt som repræsentanter for frivillige beboere 

på Dyssebakken, ansøger om en rammebevilling til materialer, leje af udstyr mv. i forbindelse med et 

mindre stiprojekt jf. vedhæftede beskrivelse. 

Den sti, vi på bestyrelsesmødet den 12. april 2023 bevilgede penge (op til 100.000 kr.) til – under 

forudsætning af kommunal godkendelse – kan ikke blive til noget pga. naturbeskyttelse (afslag fra 

Haderslev Kommune). Denne bevilling bortfalder dermed. 

I stedet for det forliste projekt vil de frivillige gerne i gang med et par mindre grusstiarbejder, som fremgår 

af kortbilaget. 

Det drejer sig dels om en kort forbindelse mellem Dyssebakken-stien og Runebakken-stien ved den nye 

udstykning, dels om at forbedre et par steder på en strækning, hvor der har vist sig 

vandafledningsproblemer i den våde periode. 

Via en mailafstemning har Forum Vojens´ bestyrelse medio maj bevilget et rammebeløb på 15.000 kr. til 

formålet. 

Projektet er et skoleeksempel på et borgerprojekt, som Forum Vojens forsøger at motivere til. 

Projektet er desuden i tråd med ”Idégrundlag til et sammenhængende og trygt stisystem i Vojens”.  

https://vojens.dk/wp-content/uploads/2020/10/Idegrundlag-til-et-sammenhaengende-og-trygt-stisystem-i-Vojens-20-05-18.pdf
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Indstilling:  

Bevillingen godkendes formelt. 

Beslutning: 

Bevilling på 15.000 kr. blev formelt godkendt. 

Bevillingen på 100.000 kr. til det tidligere ansøgte projekt, der er opgivet, tilbageføres. 

Bilag: Kort 

 

5. VojensMail – Nyhedsmail fra Forum Vojens (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

På bestyrelsesmødet den 28. februar 2023 blev følgende besluttet: 

 

”Forum Vojens udpeger en repræsentant til redaktionsgruppen for nyhedsmailen, og der arbejdes videre 

med henblik på at integrere nyhedsmailen fra vojensmail.dk under Forum Vojens. Desuden bevilger Forum 

Vojens et årligt rammebeløb på 2.000 kr. til formålet.” 

I samarbejde med Karsten H. Petersen, ophavsmanden til VojensMail, har René Holm og Karl Posselt ført 

beslutningen ud i livet på en måde, så abonnenterne har mærket mindst muligt til den tekniske omlægning, 

og således at der er fundet en softwareløsning, der forenkler administrationen af maillisten samt arbejdet 

med at lave og udsende nyhedsmailen. 

Nyhedsmailen har i øjeblikket ca. 470 abonnenter. Ved overskridelse af 500 abonnenter vil den årlige drift 

stige med 1.000 – 1.500 kr. 

Indstilling:  

Forum Vojens arbejder videre med Nyhedsmailen – herunder udbredelsen af mailen til flest mulige 

abonnenter med de økonomiske konsekvenser, der er gjort rede for i sagsfremstillingen.   

Beslutning: 

Godkendt. 

  

 

6. Flyer til uddeling – om VojensMail og frivillighed (10 min.)  
Sagsfremstilling: 

I forbindelse med Sangvandringen i Vojens den 13. april 2023 meldte der sig et par frivillige, der foreslog 

Forum Vojens at udarbejde en flyer for at udbrede viden om lokale aktiviteter endnu længere end hidtil.  

Desuden at fortsætte arbejdet med at rekruttere en stab af frivillige, der kan spørges, når der er brug for 

hænder til at gennemføre lokale aktiviteter. En mulighed, der f.eks. også er et stort ønske fra 

Aktivitetsudvalget under Vojens Handel. 

Good Evening June (den første fredag i juni) var en god lejlighed til at komme i gang med at uddele en flyer, 

hvorfor Forum Vojens´ formand tog initiativ til at udarbejde og få trykt flyeren i 400 eksemplarer. 
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Indstilling:  

Formanden indstiller, at initiativet og trykkeudgiften på 505 kr. (ekskl. moms, fragt og miljøgebyr) 

godkendes. Desuden, at flyeren fortsat uddeles ved passende lejligheder, 

Beslutning: 

Godkendt.  

Bilag: Flyer - dobbeltsidig 

 

7. Vojens Fredsskov (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

På opfordring fra én af deltagerne på Forum Vojens´ årsmøde den 9. marts 2023 har formanden taget 

kontakt til Haderslev Kommune og Lokalhistorisk Arkiv for at undersøge, hvad der kan gøres for at redde 

historien om den skov, der blev plantet i Vojens Fritidscenter i 1982 med sponsorstøtte fra lokale borgere 

og virksomheder/institutioner.  

Status er nu, at parterne er enedes om en løsning, hvor de ca. 30 bevarede sponsorskilte renses og 

opsættes samlet på en tavle, der kan ses fra den sti, der går forbi området.  

Lokalhistorisk Arkiv leverer en tekst med historien om skovens tilblivelse, og den skal så enten kunne læses 

direkte på stedet eller tilgås via en QR-kode. 

Frivillige på aktivitetscenter Povlsbjerg er i gang med at rense og polere de skilte, der er bevaret. 

Kommunens driftsafdeling har tilbudt at opsætte stolper til montering af tavlen. 

Der vil være en mindre udgift til materialer. 

Indstilling:  

Det indstilles, at Forum Vojens bevilger et rammebeløb på 5.000 kr. til realisering af projektet. 

Beslutning: 

Godkendt.  

 

8. Levende bymidte: Udviklingsplan for Vojens (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Det videre arbejde med udviklingsplanen for Vojens vil i kommunalt regi foregå under politisk ledelse af 

Land- og Byudviklingsudvalget, som har inviteret repræsentanter for Forum Vojens til møde på Rådhuset 

den 20. juni 2023 om ”Det videre arbejde med udviklingsplan Vojens” 

Som forberedelse til mødet genlæser bestyrelsen udviklingsplanen for at drøfte og prioritere ønsker og 

forslag – med udgangspunkt i de ”Indsatser”, der er nævnt under de enkelte områder (Halområdet, 

Stationsområdet, Rådhuscentret og Vestergade). 

Indstilling:  

Bestyrelsen drøfter og prioriterer for at forberede de repræsentanter, der deltager i mødet i LBU. 
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Beslutning: 

I møde på Rådhuset deltager Kurt Hansen, René Holm, Karl Posselt og Anne-Marie Hundebøl. 

Udviklingsplanen genlæses før mødet. De i planen foreslåede indsatser er fornuftige bortset fra ideen om at 

samle kulturen inkl. biblioteket i stationsbygningen. De kommunalt afsatte budgetmidler skal suppleres af 

eksterne fondsmidler for at batte tilstrækkeligt. 

Bilag: Levende bymidte: Udviklingsplan for Vojens - https://vojens.dk/wp-

content/uploads/2023/03/Levende-bymidte-Udviklingsplan-for-Vojens.pdf  

 

9. Udmelding til offentligheden (5 min.) 
Sagsfremstilling:  

Punktet er på dagsordenen som led i bestyrelsens ønske om større synlighed blandt borgere, lokalpresse og 

politikere.  

Indstilling: 

Det drøftes og besluttes, hvilke områder der evt. skal kommunikeres om. 

 

Beslutning: 

Der sker udmelding om borgerprojektet, Vojensmail.dk og om tilmelding til frivillig hjælp jf. flyer. 

 

10. Punkter til næste møde (5 min.) 
Sagsfremstilling: 

Næste bestyrelsesmøde i Forum Vojens er den 22. august 2023. 

Er der allerede nu forslag til punkter til næste dagsorden, er det hensigtsmæssigt at få dem noteret, så vi er 

sikre på, at de kommer med, og forberedelse evt. kan igangsættes. 

Indstilling: 

Det drøftes, om der på nuværende tidspunkt er punkter, som skal på dagsordenen til næstkommende 

bestyrelsesmøde. 

Beslutning: 

Drøftet. 

 

11. Evt. (5 min.) 
 

Calle Simonsen efterlyser skilt med henvisning til gravhøjen på Gl. Jegerupvej. Karl Posselt kontakter 

Museum Sønderjylland. 

En henvendelse om udlån af Forum Vojens´ mødelokale blev drøftet. 

 

https://vojens.dk/wp-content/uploads/2023/03/Levende-bymidte-Udviklingsplan-for-Vojens.pdf
https://vojens.dk/wp-content/uploads/2023/03/Levende-bymidte-Udviklingsplan-for-Vojens.pdf

